
 

演講人簡介 

演講主題：China’s Gray Zone Strategy of Layered Coercion in the 

South China Sea: Challenges and Countermeasures. 

Andrew S. Erickson教授 

（美國海軍戰爭學院中國海事研究所） 

Andrew S. Erickson（艾立信）博士是美國海軍戰爭學院（Naval 

War College, NWC）中國海事研究所（China Maritime Studies Institute, 

CMSI）的戰略學教授（具終身教職）。他是 CMSI 的創始核心成員

之一，協助該所於2006年正式成立，並在其發展過程中扮演了關鍵角

色；於2021至2023年間擔任研究主任。CMSI的成立啟發了其他研究

機構的成立，其中包括國防部其他軍種的中國研究中心，Erickson博

士也為這些機構提供諮詢與支持。他同時是中國航空航太研究所

（China Aerospace Studies Institute, CASI）的研究員。 

Erickson 博士現任哈佛大學費正清中國研究中心（John King 

Fairbank Center for Chinese Studies）的訪問學者，自2008年起即為該

中心的研究員（Associate in Research）。此外，他也是外交關係協會

（Council on Foreign Relations）、海事政策與戰略研究所（Institute of 

Maritime Policy & Strategy）國際諮詢委員會成員，以及南新英格蘭美

日協會（Japan-America Society of Southern New England）和美日海軍

友好協會紐波特分會（JANAFA-Newport）董事會成員。他擔任《海

軍戰爭學院評論》（Naval War College Review）與《亞洲政策》（Asia 

Policy）期刊的編輯委員，同時為《19FortyFive》網站的特約編輯。他



 

曾於海軍戰爭學院與韓國延世大學授課，也協助海軍戰爭學院為將官

級軍官提供量身訂製的教育，包括校園內及在檀香山、臺北、高雄與

拿坡里等校園外地點之課程。 

Erickson博士積極參與多層次對話（1軌、1.5軌與2軌對話），例

如作為代表出席香格里拉對話（Shangri-La Dialogue）。他曾獲頒「海

軍傑出文職服務勳章」（Navy Superior Civilian Service Medal）、海軍

戰爭學院首屆「文職教師研究卓越獎」，以及「國家亞洲研究局」

（National Bureau of Asian Research, NBR）首屆「喬伊夫獎」（Ellis 

Joffe Prize for PLA Studies）。他最新合編的書籍《中國兩棲作戰：對

兩岸攻擊的前景分析》（Chinese Amphibious Warfare: Prospects for a 

Cross-Strait Invasion）獲選為2025年 Samuel B. Griffith基金會年度出

 物，並入選為美國海軍陸戰隊司令專業閱讀計畫2025年閱讀書單 

Erickson 博士擁有普林斯頓大學的博士（Ph.D.）與碩士（M.A.）

學 位 。 他 的 研 究 網 站 為 ： www.andrewerickson.com 及

www.andrewerickson.com/meta （密碼：andrew） 

http://www.andrewerickson.com/
http://www.andrewerickson.com/meta


 

Dr. Andrew S. Erickson is Professor of Strategy (tenured full professor) 

in the U.S. Naval War College (NWC)’s China Maritime Studies Institute 

(CMSI). A core founding member, he helped establish CMSI and stand it 

up officially in 2006, and has played an integral role in its development; 

from 2021–23 he served as Research Director. CMSI inspired the creation 

of other analytical organizations, which Erickson has advised and supported, 

including China centers for all other Department of Defense military 

services; he is a China Aerospace Studies Institute Associate. Erickson is 

currently a Visiting Scholar at Harvard University’s John King Fairbank 

Center for Chinese Studies, where he has been an Associate in Research 

since 2008. He is also a member of the Council on Foreign Relations, the 

Institute of Maritime Policy & Strategy’s International Advisory 

Committee, and the Japan-America Society of Southern New England and 

Japan-America Navy Friendship Association (JANAFA)-Newport’s Board 

of Directors. He serves on the editorial boards of Naval War College 

Review and Asia Policy and is a Contributing Editor at 19FortyFive. 

Erickson has taught courses at NWC and Yonsei University. He provides 

flag officer tailored education for NWC, both on and off campus; including 

in Honolulu, Taipei, Kaohsiung, and Naples. He participates in a range of 

Track 1, 1.5, and 2 discussions, including as a delegate at the Shangri-La 

Dialogue. Erickson has received the Navy Superior Civilian Service Medal, 

NWC’s inaugural Civilian Faculty Research Excellence Award, and the 

National Bureau of Asian Research’s inaugural Ellis Joffe Prize for PLA 

Studies. Erickson’s latest coedited volume—Chinese Amphibious Warfare: 

Prospects for a Cross-Strait Invasion—has been named the Samuel B. 

Griffith Foundation’s 2025 Publication of the Year and selected for the 



 

Commandant of the Marine Corps Professional Reading Program’s 2025 

Reading List. Erickson received his Ph.D. and M.A. from Princeton 

University. His research websites are www.andrewerickson.com and 

www.andrewerickson.com/meta (password: andrew). 




